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aktuellt

neöversynsförhandling enligt
traditionell modell.

En läkare, en dator
■ Läkarförbundet ska verka för
att alla läkare ska ha en egen da-
tor. Även kandidater under verk-
samhetsförlagd undervisning ska
garanteras tillgång till dator.

Ny alkoholpolitik
■ Läkarförbundet ska se över
sin interna och externa alkohol-
policy.

Krishjälp
■ Läkarförbundet ska verka för
att de lokala arbetsgivarna tar
fram riktlinjer för stöd till läkare i

krissituationer som uppstår i
den dagliga verksamheten. Pla-
nerna ska vara komplement till
de katastrofplaner som tar fasta
på större olyckor och katastrofer.

Frivillig jour för gravida
■ Total jourbefrielse – på egen
begäran – för gravida är nu ett
av Läkarförbundets krav.

Deltid ska utredas
■ Centralstyrelsen ska inventera
möjligheterna för deltidsarbete i
slutenvården.

Vård till papperslösa
■ Läkarförbundet ska fortsätta
arbeta aktivt för subventionerad

akutvård, mödravård och barn-
vaccination till papperslösa på
samma villkor som för andra pa-
tienter.

Läkare i kommunal vård
■ Läkarförbundet ska verka för
att kommunen ges fri möjlighet
att anställa läkare i särskilda bo-
enden och hemsjukvård.

Multiresistenta bakterier
■ Läkarförbundet ska verka för
fler vårdplatser, fler enkelrum
samt andra adekvata åtgärder
där detta krävs för att patienter
med svårbehandlade infektioner
ska kunna vårdas på ett medi-
cinskt säkert sätt. Förbundet ska

också verka för att det tas fram
policyer för de fall vårdpersonal
eller studerande smittas av
multiresistenta bakterier.

Fritidsförskrivning
■ Läkarförbundet ska verka för
att fritidsförskrivningskoderna
återinförs i alla landsting och re-
gioner.

Straff vid yttrandefrihetsbrott
■ Läkarförbundet ska verka för
skärpta sanktioner för indivi-
der/företag som begår brott mot
yttrandefriheten genom att be-
gränsa sjukvårdsanställdas rätt
att yttra sig om förhållanden på
arbetsplatsen.

Läkarförbundet ska arbeta
gentemot lagstiftaren för att
avskaffa undantagen i LAS för
ST-läkare.

Förslaget kom frånUpplands
allmänna läkarförening och
Sylf och fick bifall.
– Förbundet har ett antal

gånger försökt lagvägen. Vi är
beredda att göra det igen, sa
LarsNevander, som talade för
CS i frågan.
Samma föreningar ville i en

annanmotion att förbundet
skulle driva ettmål i Arbets-
domstolen rörande visstids-
anställningar vid universi-
tetssjukhusen och kräva att
Arbetsdomstolen begär för-
handsbesked frånEG-dom-
stolen omhuruvida undanta-
gen från LAS (se ruta nedan)

stridermot visstidsdirektivet
1999/70/EG.
–Det är en klart intressant

väg,men den är lång, kom-
menterade LarsNevander.
CSmenade i sitt svar att

rättsliga bedömningarmåste
göras i ett aktuellt fall som
föreligger, och LarsNevander
uppmanademotionärerna att
leta upp och driva ett fall.
– Då kanske det händer nå-

got på vägen.
Fullmäktige beslutade i lin-

jemedCS att ansemotionen
besvarad.
Upplands allmänna läkar-

förening har gjort en anmälan
till EU-kommissionenmed
anledning av att föreningen
tycker att undantagen från
LAS stridermot visstidsdirek-
tivet. KB

fakta Undantagen från LAS

Lagen (1982:764) om vissa
anställningar som läkare vid
upplåtna enheter (universi-
tetskliniker) m m, den så kal-
lade LUS-lagen, gör det möj-
ligt att begränsa ST-läkares
anställning till sex år.
Förordning (1998:1518) om
behörighet till vissa anställ-
ningar inom hälso- och sjuk-
vården ger också möjlighet att
tidsbegränsa läkares anställ-
ning under ST.
Universitetsklinikerna be-
höver inte utnyttja undanta-

gen i LAS, utan kan välja att
tillsvidareanställa ST-läkare.
Det har nu en majoritet av lan-
dets sjukhuskliniker gjort.
Sylfs kampanj för fast jobb
och framgångsrika lokala för-
handlingar har gett resultat.
93 procent av ST-läkarna är i
dag tillsvidareanställda, mot
58 procent år 2000, enligt en
enkät Sylf har gjort. Lands-
tinget i Uppsala utmärker sig
dock negativt; där har bara 28
procent, enligt samma enkät,
tillsvidareanställning.

Läkarförbundet har vänt sig direkt till lagstiftaren vid flera tillfällen
och krävt LUS-lagens avskaffande. »Vi är beredda att göra det igen«,
sade Lars Nevander, CS.

Nytt försök bli av med LUS-lagen




